
  
 

Mijn naam is Harry de Vink en ik ben bestuurder van Fluenta. Wij hebben 19 basisscholen, waarvan vijf in de gemeente 

Vijfheerenlanden. Ik spreek ook namens Miriam van der Smissen, bestuurder O2A5, de stichting voor openbaar onderwijs 

met 11 scholen in deze gemeente. Wij willen de grote zorgen die wij hebben voor de twee scholen uit Hoef en Haag en 

Hagestein, Het Avontuur en de Meester Vos, met u delen. Er zijn namelijk volstrekt onvoldoende lokalen voor de scholen 

beschikbaar.  

Het dorp Hoef en Haag breidt steeds verder uit. Er worden prachtige woningen gebouwd waarin veel jonge gezinnen komen 

wonen. De kinderen van deze gezinnen willen graag in het dorp of in Hagestein naar school. De gemeente zorgt echter niet 

voor voldoende lokalen. De gemeente voldoet wat ons betreft niet aan de zorgplicht voor voldoende onderwijshuisvesting 

voor de basisscholen Meester Vos en Het Avontuur. Dat is zeer zorgelijk en onacceptabel. Als er niets gebeurt kunnen er 

geen nieuwe kinderen die in Hagestein en Hoef en Haag wonen meer worden ingeschreven op de scholen. Nu is er al een 

leerlingenstop. Op de websites van beide scholen staat dan ook geschreven:  

We hebben op dit moment te weinig lokalen om nieuwe leerlingen in te kunnen schrijven in de groepen 1 en 2 voor schooljaar 

2025-2026. Als we genoeg lokalen van de gemeente krijgen, nemen we uw kind aan op school. We verwachten dit voor de 

zomervakantie 2025 wel te kunnen aangeven. We zijn hierover in gesprek met de gemeente.  

Wij als schoolbesturen willen de kinderen wel aannemen, maar dat kan niet omdat er onvoldoende lokalen zijn. We zijn al 

jaren in gesprek met de gemeente en het wordt ons onmogelijk gemaakt om onze opdracht: te zorgen dat er goed onderwijs 

aan alle kinderen wordt gegeven, uit te voeren.  

De gemeente onderzoekt momenteel of we over drie plekken kunnen worden verspreid en dan ook nog in locaties in Vianen, 

zoals in De Prenter. Zelfs een leslocatie in Leerdam is genoemd als optie om de kinderen uit Hoef en Haag en Hagestein te 

huisvesten. 

 Je kunt als school geen goed onderwijs geven als je verspreid bent over meer dan twee locaties. Je leert ook samen met 

kinderen uit andere groepen. Onderwijs krijg je op een school, samen met andere kinderen vorm je een gemeenschap. 

Samen vieren en ontwikkelen is een belangrijk onderdeel van het onderwijs dat wij geven. Je kunt niet zomaar een groep 

kinderen over vier of vijf plekken in een gemeente verspreiden.   

 Voor ouders is het al lastig om ’s morgens hun kinderen naar twee plekken te brengen, dat is naar drie, vier of meer niet 

te doen. En ziet u het voor u als er dagelijks groepen basisschoolkinderen van 7, 8 jaar onder de A27 door moeten gaan 

omdat ze op een locatie in Vianen les krijgen? Is dat veilig?  

 Voor onze medewerkers wordt het onmogelijk gemaakt om vanuit de gezamenlijke opdracht goed onderwijs te 

verzorgen. Meerdere locaties draagt niet bij aan doorlopende leerlijnen en goede afstemming. En dan heb ik het nog niet 

over het werkplezier van onze medewerkers. 

Voor ons is dat onacceptabel en wij zullen hier ook niet aan meewerken. Vanuit kwaliteitsoogpunt voor het onderwijs, de 

veiligheid van kinderen en ouders en goed werkgeverschap voor onze medewerkers kunnen wij hier niet in meegaan. 

Wat is er nodig: 

 Dat er voldoende lokalen beschikbaar zijn in de twee dorpen voor alle kinderen uit Hoef en Haag en Hagestein.  

o Dat is gewoon voldoen aan de zorgplicht van een gemeente.  

 Dat we als school per school over maximaal twee locaties verdeeld worden. Het liefst alles op één plek, maar twee is te 

doen. 

Wat betekent dit: 

Dat er, naast het bestaande schoolgebouw van Het Avontuur en het nieuw te bouwen schoolgebouw voor de Meester Vos in 

het MFC Hagestein, een nieuw gebouw komt waar alle kinderen van beide scholen onderwijs kunnen krijgen. Dit 

schoolgebouw moet de leerlingenpiek op kunnen vangen en er zal ook een deel permanente bouw nodig zijn. Dit komt 

omdat de prognoses laten zien dat de hoofdlocaties van beide scholen ook in de toekomst te klein zullen zijn. 

 



  
 

Daarnaast is het zeer wenselijk dat op deze nieuwe locatie, die de werktitel THV3 heeft gekregen, ook ruimte is voor 

kinderopvang. Onderwijs en opvang zijn inhoudelijk met elkaar verbonden. Er is ook een groot tekort aan kinderopvang-

locaties in Hoef en Haag. Wij willen graag dat kinderopvang en onderwijs in THV3 een plek krijgen. 

Het college gaat ervan uit, dat kunt u lezen in het raadsvoorstel, dat THV3 in 2028 beschikbaar is voor de scholen. Dat is te 

laat, want dat betekent dat we de komende drie jaren geen nieuwe leerlingen meer kunnen aannemen. Het is wel als 

noodplan te doen als:  

 in augustus 2025 (dat is over drie maanden!) tijdelijk drie extra lokalen tot 2028 in ‘de Keuken’ beschikbaar komen. 

Hiervoor is wel geld nodig om de ruimte voor onderwijs geschikt te maken. Zonder deze lokalen hebben 80 kinderen die 

wel staan ingeschreven vanaf 1 augustus 2025, geen plek en geen lokaal. Met de verbouw van de Keuken maken we 

ruimte in THV2 voor de Meester Vos. Overigens moeten dan in THV2 ook nog enkele aanpassingen worden gedaan. 

 In datzelfde cursusjaar, na een half jaar, ongeveer januari 2026, nog drie extra lokalen beschikbaar komen, zodat we 

nieuwe kinderen kunnen inschrijven. 

 In augustus 2026 ook drie extra lokalen komen en 

 in augustus 2027 weer drie extra lokalen worden geplaatst. 

o Tegelijkertijd weten we niet of de inschatting van drie extra lokalen per cursusjaar juist is: de oplevering van 

woningen verloopt grillig en ook de inschrijving van nieuwe leerlingen is lastig te voorspellen. De getallen zijn 

gebaseerd op de laatste tellingen en inschattingen. 

Voor alle extra lokalen geldt dat ze nabij de huidige locaties worden geplaatst om te voorkomen dat er drie locaties per 

school ontstaan. 

Dit is zeker niet ons ideale plan, het is geen vraag uit luxe, we vragen het minimale dat nodig is om onderwijs te verzorgen. 

We doen een beroep op de gemeente om aan haar zorgplicht voor adequate onderwijshuisvesting te voldoen. Als dit niet 

gerealiseerd wordt, kunnen wij geen nieuwe leerlingen aannemen.  

Als schoolbesturen kunnen wij niet anders dan onze nood en zorgen delen met u als gemeenteraad. Wij hopen voor de 

kinderen en ouders uit Hagestein en Hoef en Haag en voor onze medewerkers dat u het mogelijk maakt dat de kinderen 

onderwijs krijgen in hun eigen omgeving.  

Dank u wel. 

Harry de Vink, bestuurder Stichting Fluenta 

Miriam van der Smissen (bestuurder O2A5) 




